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Utdragsbestyrkande
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§ 5

Information - Sveriges ekokommuners årsmöte, KS 
2019/90
Beslut
Hållbarhetsutskottet beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet. 

Beskrivning av ärendet
Information om 2019 års årsmöte med Sveriges ekokommuner.
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Utdragsbestyrkande
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§ 6

Information- projekt Hållbara resor i tjänsten, KS 
2019/90
Beslut
Hållbarhetsutskottet beslutar att

1. Anteckna informationen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun deltar under 2019-2020 i samverkansprojektet 
Hållbara resor i tjänsten tillsammans med Region Halland, Länsstyrelsen 
och övriga hallandskommuner. Syftet är att stimulera till mer hållbara resor 
i tjänsten. Projektet genomförs som ett pilotprojekt på 
kommunstyrelseförvaltningen. 
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§ 7

Information- Yttrande till medborgarförslag: Inga 
kommunala flygresor, KS 2019/90
Beslut
Hållbarhetsutskottet beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta

1. Anteckna informationen till protokollet.

2. Uppdra åt kommunstyrelseförvaltningen att lägga till underlag kring 
statistik och befintliga rutiner för flygresande till ärendet.

3. Hållbarhetsutskottet antar tjänsteskrivelsen som sin egen och därefter 
översända utvecklingsavdelningens tjänsteskrivelse till 
personalavdelningen.

Beskrivning av ärendet
Det har inkommit ett medborgarförslag som föreslår att inga kommunala 
flygresor ska göras. Utvecklingsavdelningen har beretts möjlighet att yttra 
sig över medborgarförslaget. Yttrandet finns i utvecklingsavdelningens 
tjänsteskrivelse.

Yrkande
Kerstin Angel (C) yrkar att kommunstyrelseförvaltningen ska ta fram 
statistik samt befintliga rutiner för flygresande inom kommunorganisationen 
och bilägga ärendet.

Marcelle Farjallah (S) yrkar att hållbarhetsutskottet ska anta 
tjänsteskrivelsen som sin egen och översända den till personalavdelningen. 

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på Kerstin Angels (C) tilläggsyrkande mot 
avslag och finner att hållbarhetsutskottet beslutar i enlighet med Kerstin 
Angels (C) yrkande. Därefter ställer ordföranden proposition på Marcelle 
Farjallahs (S) tilläggsyrkande och finner att hållbarhetsutskottet beslutar i 
enlighet med Marcelle Farjallahs (S) yrkande.

Underlag för beslut 
Kommunsstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-03-27
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Utdragsbestyrkande
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§ 8

Information - Medborgarlöftet 2019 och 
samverkansöverenskommelse, KS 2019/90
Beslut
Hållbarhetsutskottet beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Information om medborgarlöftet 2019.
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§ 9

Dialog - utvärdering av utbildning i Agenda 2030, KS 
2019/90
Beslut
Hållbarhetsutskottet beslutar

1. Anteckna dialogen till protokollet. 

Beskrivning av ärendet
Dialog kring utbildning i Agenda 2030 med Glokala Sverige.
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§ 10

Uppdrag i budget 2018 - Samtliga nämnder, bolag och 
samägda organisationer ska redovisa arbetet med att 
fasa ut fossildrivna fordon., KS 2018/55
Beslut
Hållbarhetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka 
kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna redovisningen av uppdraget om att samtliga nämnder, bolag 
och samägda organisationer ska redovisa arbetet med att fasa ut 
fossildrivna fordon.

Beskrivning av ärendet
I budget 2018 specificerades ett uppdrag att samtliga nämnder, bolag och 
samägda organisationer ska redovisa arbetet med att fasa ut fossildrivna 
fordon. Ett av de önskvärda resultaten till utvecklingsmålet ”Den ekologiska 
hållbarheten ska öka” är att andelen fossilfria fordon i kommunen ska öka. 
Falkenbergs kommun har som internt mål att 100 procent av kommunens 
egna fordon för persontransporter drivs med förnybara drivmedel 2020 
(servicenämnden). 

Redovisningen ska omfatta hur arbetet går med att fasa ut fossildrivna 
fordon: 
- Hur många av förvaltningens/bolagets fordon drivs idag med fossilfria 
drivmedel? Vad drivs dessa fordon av? 
- Hur många av förvaltningens/bolagets fordon återstår att fasa ut? Vad är 
det för typ av fordon (t.ex. personbil, lätt lastbil, mindre servicebilar)? Vad 
drivs dessa fordon med idag? 
- Vilka utmaningar ser förvaltningen/bolaget i arbetet med att byta ut de 
återstående fossildrivna fordonen? 
- Vilka möjligheter/vinster ser förvaltningen/bolaget med att byta till 
fossilfria fordon, andra än de för klimat- och miljöhänsyn? 

Redovisningen ska även omfatta: 
- Har förvaltningen/bolaget arbetat med att optimera körningen för att 
minska körsträckor, i så fall hur? 
- Har förvaltningen/bolaget arbetat med att byta fordonsslag i verksamheten, 
t.ex. från bil till cykel/elcykel/elmoped? 
- Vilka möjligheter och utmaningar ser förvaltningen/bolaget med att göra 
förändringar i arbetssätt för att effektivisera körning och/eller byta 
fordonsslag? 

Motivering av beslut
Samtliga nämnder, bolag och samägda organisationer har redovisat enligt 
uppdraget. Svaren har sammanställts i en tjänsteskrivelse, daterad 
2019-03-05. Därmed kan kommunfullmäktige anse uppdraget slutfört. 
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Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-03-27
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-03-05
Falkenbergs bostad AB, uppdragsredovisning, 2018-11-05
Bygglovsnämnden, beslut 2018-10-25
VIVAB, redovisning av uppdrag, 2018-10-30
Falkenbergs energi AB, redovisning av uppdrag, 2018-10-04
Falkenbergs näringsliv AB, redovisning av uppdrag, 2018-10-05
Destination Falkenberg AB, redovisning av uppdrag, 2018-10-04
Kultur och fritidsnämnden, beslut 2018-09-18
Kultur- och fritidsförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-09-11
Miljö- och hälsoskyddsnämnden, beslut, 2018-08-22
Tekniska nämnden, beslut, 2018-08-29
Barn- och utbildningsnämnden, beslut 2018-08-23
Barn- och utbildningsförvaltningen, tjänsteskrivelse 2018-08-22
Kommunstyrelseförvaltningen, enkätsammanställning, 2019-03-27
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§ 11

Medborgarförslag - Ingen engångsplast i kommunen, 
KS 2018/661
Beslut
 Hållbarhetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka 
kommunfullmäktige besluta

1. Avslå medborgarförslaget eftersom kommunens användning av 
engångsplast inte endast är kopplat till möten och sammankomster.

2. Uttala att kommunen delar förslagställarens mening om att använda 
flergångsmaterial istället för engångsmaterial och att kommunen avser 
att arbeta för att minimera organisationens flöden av engångsplast, men 
inte enbart kopplat till kommunens möten och sammankomster.

Beskrivning av ärendet
Björn Bengtsson har inkommit med ett medborgarförslag om att kommunen 
vid sina möten och sammankomster använder porslin och glas och avstår 
från engångs- och plastartiklar med början 2019 för att nå agenda 2030 och 
hantera rådande klimatkris. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen välkomnar medborgarförslaget och delar 
förslagställarens mening om att kommunen, liksom övriga samhället 
behöver minimera användningen av engångsartiklar i plast och hitta en 
hållbar plastanvändning i stort. 

Användningen av engångsplast varierar mellan kommunens verksamheter 
och de stora flödena av engångsplast är inte enbart kopplade till kommunens 
möten och sammankomster. Av denna anledning anser hållbarhetsutskottet 
att ett bredare grepp kring minimering av engångsplast behöver tas i 
kommunen. 

Ekonomi
Minimering av engångsmaterial i plast innebära resursbesparing för 
kommunen, både i minskade inköp och minskat avfall.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-03-27
Medborgarförslag – Ingen engångsplast i kommunen, 2018-12-14.

11



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens hållbarhetsutskott 2019-04-11

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 12

Uppdrag om minimering av engångsplast, KS 2019/176
Beslut
Hållbarhetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka 
kommunfullmäktige besluta 

1. Ge samtliga nämnder, bolag och samägda organisationer i uppdrag att 
kartlägga sin användning av engångsartiklar i plast och återrapportera 
detta till kommunfullmäktige senast i februari 2020 tillsammans med 
information om och i så fall vilket stöd verksamheterna behöver i det 
fortsatta arbetet med plastminimering. 

2. Ge samtliga nämnder, bolag och samägda organisationer i uppdrag 
utreda, göra en plan och sedan starta sin minimering av engångsartiklar i 
plast. Återrapportering av utredning och plan ska ske till fullmäktige 
senast december 2020. 

Beskrivning av ärendet
Hållbarhetsutskottet har 2019-02-14 gett kommunstyrelseförvaltningen i 
uppdrag att utreda hur minimering av plastanvändningen av engångsartiklar 
ska ske samt utreda hur återkoppling om minimeringen kan ske. 

Minimering kan ske genom ändrade rutiner eller beteenden, till exempel en 
övergång från engångsmaterial till flergångsmaterial eller om det inte är 
möjligt, att engångsartikeln används i mindre utsträckning än idag. 

Kan engångsartikeln inte bytas till flergångsmaterial eller undvaras i 
verksamheten bör den i möjligaste mån genom inköp och upphandlingskrav 
ersättas av produkter i återvunnen plast eller i förnybart material eller i sista 
hand av återvinningsbar plast.

Plast är ett av de vanligaste materialen i vår vardag. Ungefär fyra procent av 
världens råoljeproduktion går till plasttillverkning. Hälften av detta, cirka 
två procent, blir färdig plast och resten går åt för energianvändning i 
tillverkningen. Till 98 procent tillverkas plast idag av fossil råvara. När 
plasten blir avfall, går det mesta till förbränning vilket i sin tur bidrar till 
ytterligare koldioxidutsläpp. 

Plasten ger många negativa konsekvenser men bidrar också med många 
nyttor som är svåra för samhället att undvara. Användningen av plast kan 
leda till minskad miljöpåverkan på grund av sina egenskaper, till exempel 
genom att bidra till energibesparing i byggnader och förebyggande av 
matsvinn genom förpackningslösningar. Men nyttorna behöver sättas i 
relation till den miljöpåverkan produktionen och konsumtionen av plast har. 
Även plastavfall och den plast som läcker ut från samhället till vår natur och 
våra hav har en stor miljöpåverkan. 

Utmaningarna med plast är komplexa och det pågår en stor 
kunskapsuppbyggnad och arbete på nationell nivå för att en skapa hållbar 
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plastanvändning. Regeringens plastutredning ”Det går om vi vill” (SOU 
2018:84) ger flera förslag på åtgärder för offentlig verksamhet, som till 
exempel att kartlägga sina plastflöden och ställa krav vid upphandling och 
arbeta med plastminimering i det avfallsförebyggande arbetet. 

På EU-nivå har en plaststrategi tagits fram och EU- parlamentet har beslutat 
om att förbjuda en rad engångsartiklar i plast inom unionen från och med 
2021. 

Motivering av beslut
Det är i verksamheterna kunskapen om hur användningen och behovet av 
engångsmaterial ser ut idag. Därmed är det också i verksamheterna som nya 
innovativa initiativ, arbetssätt och beteenden för en mer hållbar användning 
kan skapas och förankras. Därför föreslår kommunstyrelseförvaltningen att 
uppdrag ges till samtliga nämnder, bolag och samägda organisationer att 
kartlägga sin användning av engångsartiklar i plast och återrapportera detta 
till kommunfullmäktige senast i februari 2020 tillsammans med information 
om och i så fall vilket behov av stöd verksamheterna behöver i det fortsatta 
arbetet med plastminimering. 

Samt att uppdrag ges till samtliga nämnder, bolag och samägda 
organisationer att efter kartläggningen utreda, göra en plan och sedan starta 
sin minimering av engångsartiklar i plast. Återrapportering av utredning och 
plan ska ske till fullmäktige senast december 2020.

En minimering av engångsmaterial i plast, genom att använda 
flergångsmaterial eller övergå till förnybara material, återvunnen plast eller 
återvinningsbar plast, är ett viktigt steg för att ställa om till cirkulära 
konsumtionsmönster och avfallsminskning i verksamheterna.  

Uppdraget kopplar därmed även till mål och åtgärder kring avfall som 
resurs, avfallsminimering och källsortering i kommunens avfallplan som 
beslutades i kommunfullmäktige i oktober 2018. 

Ekonomi
Via uppdragen om kartläggning och utredning bör det framgå hur 
minimeringen kan komma att påverka ekonomin. En minimering av 
engångsmaterial bör på sikt påverka ekonomin positivt genom både 
minskade inköp och minskat avfall. Däremot kan de material som framöver 
behöver bytas ut till mer hållbara alternativ initialt komma att vara mer 
kostsamma. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-03-28
Kommunstyrelsens hållbarhetsutskott 2019-02-14, §2 
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§ 13

Uppdrag åt Rådet för social hållbarhet att redovisa 
dialogarbetet på Sloalyckan, åtgärder för att stärka och 
förbättra levnadsvillkoren i området, KS 2018/389
Beslut
Hållbarhetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka 
kommunfullmäktige besluta

1. Anteckna till protokollet att uppdraget om att redovisa hur dialogarbetet 
på Sloalyckan fortskridit och vilka behov av åtgärder som identifierats 
för att stärka och förbättra levnadsvillkoren i området har genomförts. 

2. Ge kommunstyrelsen i uppdrag att i samverkan med socialnämnden, 
barn-och utbildningsnämnden och Region Halland att senast december 
2019 presentera förutsättningar för att etablera ett Communitycenter i 
centrala Falkenberg. Därmed kan tidigare givet uppdrag från 
kommunfullmäktige till barn- och utbildningsnämnden utgå. 

Beskrivning av ärendet
Fullmäktige beslutade 2018 att uppdra åt rådet social hållbarhet att redovisa 
hur det pågående dialogarbetet fortskridit och vilka behov av åtgärder som 
identifierats för att stärka och förbättra levnadsvillkoren i området. 
Dialogarbetet (s.k innovationsguiden) har genomförts och kommit fram till 
att ett Communitycenter skulle vara en av de åtgärderna för att stärka och 
förbättra levnadsvillkoren för de boende.
Vid sammanträdet av fullmäktige beslutades det att även uppdra åt barn- 
och utbildningsnämnden samt socialnämnden tillsammans med Region 
Halland att utreda förutsättningar samt kostnader för en familjecentral. 
I dialogarbetet framgår det att ett Communitycenter är att föredra framför 
enbart en familjecentral, då ett Communitycenter är en bredare mötesplats 
än vad en familjecentral är. En familjecentral skulle dock kunna vara en del 
i ett Communitycenter. Genom olika workshops, dialoger och djupintervjuer 
med både boende och aktörer verksamma i och utanför området uttrycks 
behovet att skapa en välfungerande och trygg mötesplats för alla åldrar i 
området. En mötesplats som möjliggör såväl för aktiviteter som stärkande 
av livssvillkor.

I slutskedet av dialogarbetet fick boende prioritera innehållet i ett eventuellt 
Communitycenter. Där identifierades aktiviteter och kurser riktat mot vuxna 
men också möjlighet till myndighetskontakter för stöd, hjälp och 
information. Sådant som öppna förskolan får göra till stor del redan idag 
men där resurser och tid saknas. En fortsatt tillgång till barnavårdscentral på 
området var också högt prioriterat samt aktiviteter riktat mot barn i 
skolåldern, 6-12 år. Riktade insatser för den här åldersgruppen motiveras 
utifrån olikheter i uppväxtvillkor. I grannskapsarbetet som tidigare gjorts 
framgår det också att arbetet med en större närvaro av olika organisationer 
behöver öka och tilliten till myndigheter behöver främjas. Ett 
Communitycenter har fördel att innehållet i denna typ av verksamhet kan 
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förändras beroende på behovet i området och ses därför som en lösning att 
stärka livsvillkoren för de boende på Sloalyckan.

Motivering av beslut
Fullmäktige gav barn- och utbildning i uppdrag att utreda förutsättningar för 
att etablera en familjecentral i centrala Falkenberg, men uppdraget till barn- 
och utbildningsnämnden bör förändras eftersom ett Communitycenter är att 
förorda. I dialogarbetet framgår det tydligt att behovet av en större 
mötesplats finns där hjälp, information och stöd går att få, samt att det är för 
alla åldrar och inte bara nyblivna föräldrar. Ett Communitycenter bidrar till 
att främja livsvillkoren i området genom att stärka boendemiljön, 
föräldraskapet, integration, aktiviteter och samordning av dessa samt 
kontaktytor för både boende och myndigheter.

Ekonomi
Vad ett Communitycenter kan komma att kosta får vidare utredningar visa. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-03-29
Utvecklingsavdelningen, tjänsteskrivelse, 2019-03-26
Kommunfullmäktige 2018-06-26, § 151

Yrkande
Markus Jöngren (MP) yrkar att kommunstyrelsen, istället för barn- och 
utbildningsnämnden, ska uppdras att i samverkan med socialnämnden, barn-
och utbildningsnämnden och Region Halland att senast december 2019 
presentera förutsättningar för att etablera ett Communitycenter i centrala 
Falkenberg. Därmed kan tidigare givet uppdrag från kommunfullmäktige till 
barn- och utbildningsnämnden utgå.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelseförvaltningens förslag 
mot Markus Jöngrens (MP) ändringsyrkande och finner att 
hållbarhetsutskottet beslutar i enlighet med Markus Jöngrens (MP) yrkande.
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§ 14

Ny struktur för sociala rådet, KS 2019/161
Beslut
Hållbarhetsutskottet beslutar

1. Utöka hållbarhetsutskottets sammanträden med fem ytterligare 
sammanträden per år med start 2020.

Hållbarhetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Anta förslaget om den nya strukturen för hållbarhetsutskottets 
samverkande sammanträden som ersätter rådet för social hållbarhet.

2. Hänskjuta ärendet till budgetberedningen inför 2020 års budget.

Beskrivning av ärendet
I samband med en organisationsöversyn och ett nytt politiskt styre har 
”rådet för social hållbarhet” med tillhörande styr- och arbetsgrupper varit på 
paus tills vidare. Under tiden formerna för hur den framtida samverkan 
utreds. Samtidigt har det funnits en hållbarhetsberedning med fokus på 
miljömässig hållbarhet under en längre tid, men till skillnad från rådet för 
social hållbarhet har hållbarhetsberedningen enbart bestått av politiker med 
samordnande tjänstepersoner. Under ett antal år har dessa 
samverkansplattformer funnits i Falkenbergs kommun parallellt där 
representationen framförallt varit från kommunens olika politiker och 
tjänstepersoner som deltagit. Utfallet från denna typ av samverkansplattform 
har varit erfarenhetsutbyte och informationsspridning. Rådet för social 
hållbarhet har haft syfte att diskutera gemensamma utmaningar tillsammans 
med polis, region och räddningstjänst. Inriktningarna som det rådgivande 
organet har varit tre till antalet och har utgått ifrån en enkätundersökning 
som gjordes 2015, som heter Hälsa på lika villkor. Till rådet för social 
hållbarhet har även en styrgrupp och en arbetsgrupp funnits som bestått av 
olika representanter från förvaltningarna och Region Halland samt polisen. 

För att inte skapa fler grupper och forum än nödvändigt utgår det ifrån att 
kommunstyrelsens hållbarhetsutskott är navet i arbetet med samverkan med 
andra aktörer. Därför ses det som en möjlighet att utöka hållbarhetsutskottet 
sammanträden med fler där möjligheter finns att utlokalisera dessa 
sammanträden hos andra nämnder men även hos andra aktörer utefter vilken 
sakfråga som är i fokus. Till exempel psykisk ohälsa – Region Halland, 
inkludering och arbetsmarknad – Arbetsförmedlingen, idrottsskola för äldre 
– föreningslivet, bränsle- och laddinfrastruktur – näringslivet, 
klimatåtgärder, cirkulära flöden – näringslivet och andra etc.

Motivering av beslut
Det behöver finnas en samverkansplattform mellan kommun och andra 
aktörer. Kommunen kan inte enbart lösa alla frågor själva. Genom en 
samverkansplattform med syfte att med dialog skapa förbättrade 
förutsättningar med tydliga mål och insatser för invånarna i vår geografiska 
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kommun bidrar det till att vi tillsammans delar utmaningar och möjligheter 
och till viss del resurser. Det finns också ett behov att i ett tidigt skede ha en 
form av dialog med såväl invånare som civilsamhälle. Hållbarhetsutskottets 
samverkande sammanträden kan även utgöra navet kring 
medborgardialogerna.

Ekonomi
En utökning av sammanträden till hållbarhetsutskottets förtroendevalda 
innebär en ökad kostnad. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-03-29
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§ 15

Motion - Närproducerad mat och färre transporter, KS 
2017/472
Beslut
Arbetsutskottet beslutar

1. Bifalla motionens attsats om att servicenämnden ska få i uppdrag att ta 
fram förslag på hur kommunen kan underlätta för små producenter att 
leverera till kommunen.

2. Bifalla motionens attsats om att servicenämnden ska få i uppdrag att ta 
fram förslag på hur kommunen kan minska antalet varutransporter till 
enheterna.

3. Avslå motionens attsats om att servicenämnden ska få i uppdrag att till 
nästa budgetberedning ta fram förslag på hur ett lager för samordnad 
varudistribution kan organiseras.

Beskrivning av ärendet
Majvor Wallin (S) har inkommit med en motion om att förbättra 
hållbarhetsarbetet för Falkenbergs kommun genom att bland annat minska 
antalet transporter till kommunens enheter. I motionen föreslås att 
servicenämnden ges i uppdrag att ta fram förslag på hur ett lager för 
samordnad varudistribution kan organiseras. I motionen föreslås även att 
servicenämnden tar fram förslag på hur kommunen kan underlätta för små 
producenter att leverera till våra enheter. Servenämnden föreslås få uppdrag 
att till nästa budgetberedning ta fram förslag på hur ett lager för samordnad 
varudistribution kan organiseras. 

Motivering av beslut
I dagsläget har vi inte något samlat nuläge över kommunens inköpsflöden 
och varuleveranser. Därmed vet vi inte hur stora utsläppen från trans-
porterna är och inte heller vilka fördelar för trafiksäkerhet, arbetsmiljö samt 
effektivitet och ekonomi som en samordnad varudistribution skulle kunna 
ge. Detta motiverar att bifalla motionens två första punkter och undersöka 
hur och om kommunen ytterligare kan underlätta för små producenter att 
leverera till kommunen samt göra en utredning av hur antalet 
varutransporter kan minska till kommunens enheter. 

Ekonomi
Utredningen kommer att medföra kostnader för kommunen. 
Utredningen behöver belysa vad kommunens varutransporter och 
inköpsflöde kostar idag i miljömässiga, effektivitets- och ekonomiska 
aspekter. Därmed kan utredningen ge en samlad bedömning av vad en 
samordnad varudistribution kommer att kosta och vilka besparingar den kan 
ge. 
Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-03-17
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Motionen 2017-10-10
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2018-12-04
Hållbarhetsberedningen, 2018-10-23 
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§ 16

Remissutsändelse Program för kemikaliesmarta 
förskolor, KS 2018/338
Beslut
Hållbarhetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Remittera föreslaget Program för kemikaliesmarta förskolor till Barn-
och utbildningsnämnden, Servicenämnden, Kultur, fritid och 
tekniknämnden samt Miljö- och hälsoskyddsnämnden.  

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige beslutade 2015 (KF §8 2015-02-24, KS 2014-182) att 
en kartläggning av kemikalier på förskolan ska genomföras. En plan för hur 
resultaten från kartläggningen ska hanteras ska inkluderas i arbetet. 
Kartläggningen ska utgå från definitioner och rekommendationer från 
Kemikalieinspektionen och Miljöstyrningsrådet (numera 
Upphandlingsmyndigheten).

Under 2016 genomfördes en inventering av 13 förskoleavdelningar i 
Falkenbergs kommun. En metod och det material som utarbetades under 
Naturskyddsföreningens projekt Operation giftfri förskola användes som 
grund för inventeringen i Falkenbergs kommun. 

Under 2013 gjorde Naturskyddsföreningen i projektet Operation giftfri 
förskola inventeringar av 129 förskolor över hela landet. Resultatet från 
Naturskyddsföreningens inventeringar överensstämmer med de som gjordes 
i Falkenbergs kommun. Det finns varor och material som innehåller miljö- 
och hälsofarliga kemikalier på Falkenbergs förskolor, liksom i övriga landet, 
som barnen kommer i kontakt med i förskolemiljön. 

Den plan som kommunfullmäktige beslutade skulle tas fram utifrån 
resultaten från kartläggningen är det Program för kemikaliesmarta förskolor 
som nu föreslås ska sändas ut på remiss. 

I framtagandet av programmet har representanter från barn-och 
utbildningsförvaltningen, serviceförvaltningen (upphandlingsenheten och 
kost-och städenheten) och Kultur-fritid och teknikförvaltningen (bygg-och 
projektenheten) deltagit.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att föreslaget program för 
kemikaliesmarta förskolor ska sändas ut på remiss till Barn-och 
utbildningsnämnden, Servicenämnden, Kultur, fritid och tekniknämnden 
samt Miljö- och hälsoskyddsnämnden för att ge utrymme att komma med 
synpunkter på förslaget.
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Ekonomi
Beslutet om att utsända programmet på remiss påverkar inte kommunens 
ekonomi. Programmets föreslagna åtgärder påverkar kommunens ekonomi, 
varför det är viktigt både att åtgärderna kan genomföras inom för 
verksamheterna rimliga tidsplaner samt att de inköp och investeringar görs 
framöver är genomtänkta och säkrade via kommunens upphandlade avtal. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-03-27
Program för kemikaliesmarta förskolor 2019-03-27
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